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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Visszavásárolja-e a kormány a BB-t, vagy épül-e új 
feldolgozóüzem a Balatonboglári borvidéken?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

1600 család életét keserítette meg a Balatonboglári Borgazdaság (BB) privatizációja a 90-es 
években. A Balatonboglári borvidék 3200 hektáron megtermelt szőlőjének 70 százalékát azóta nem 
helyben dolgozzák fel, hanem elviszik a borvidék területéről. A szőlőtermelők így ki vannak 
szolgáltatva a szemtelenül alacsony árat kínáló felvásárlóknak, valamint a feldolgozásból, mint 
hozzáadott értékből származó jövedelem sem az ő zsebükbe kerül.

A helyi szőlősgazdák - és egyben a térség - problémájára van megoldás. Egyrészt kormányzati 
támogatással vissza lehetne vásárolni a BB-t. Most éppen egy 8 hektáros üzemrésze eladó, tehát van
eladási szándék is a Henkel csoport tulajdonosai részéről. 10 évvel ezelőtt még Móring József 
Attila, fideszes országgyűlési képviselő is indítványozta a visszavásárlást. 9 éve Önök 
kormányoznak, mégsem tették meg.

A másik lehetséges megoldás egy új, korszerű szőlőfeldolgozó üzem megépítése, amit aztán a 
termelői csoportok használatába kellene adni. Ezt az elképzelést tudomásom szerint támogatja 
Gombos Sándor, a Nemzeti Agrárgazdasági Kamara Somogy megyei elnöke és Légli Ottó kiváló 
borászunk, a Hegyközségek Nemzeti Tanácsának elnöke is. A zöldmezős beruházás tervei 
elkészültek, annak költségvonzatát is felmérték.

Tisztelettel kérdezem a Miniszter Urat:

Móring József Attila javaslatának megfelelően miért nem vásárolták még vissza a Balatonboglári 
Borgazdaságot?

Visszavásárolja-e a kormány legalább a BB most eladóvá vált 8 hektáros üzemrészét?



Mikor építik meg a Balatonboglári borvidék új, nyugat európai modell alapján működtethető 
közösségi szőlőfeldolgozóját a már elkészült megvalósíthatósági terv szerint, akár a Kisfaludy 
Program forrásából a Balaton környéki borturizmus fejlesztése, a szőlőültetvényes tájkép 
megőrzése, valamint új munkahelyek létrehozása céljából?

Tisztelettel várom érdemi válaszát.

Dr. Steinmetz Ádám
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